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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 415/2024 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 Jelen jegyzőkönyv a 2025. január 30-án 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-

ös, 155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2025/33-as számú Polgármesteri 

rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Baricz István 

2. Bálint Attila 

3. Birton Szabolcs 

4. Czirják Hunor 

5. Deák Barna 

6. Kovács Attila 

7. Kovács Levente 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Nagy Ervin 

10. Sajgó Rita 

11. Salamon Csaba 

12. Sólyom László 

13. Szabó Ágoston-Attila 

14. Tusa Zsombor 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester és Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök, Baricz István tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 

Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 



 2 

megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendkívüli ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó három napirendi pontot 

három kiegészítéssel: 

1. 1/2025. számú Határozattervezet a 2024-es évi költségvetési többlet 

felhasználási módjának jóváhagyására 

2. 2/2025. számú Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozóinak a 

2024-es év második félévi tevékenységi beszámolójának jóváhagyására 

3.  80/2024. számú Határozattervezet a Hargita megyei, Gyergyóújfalu 

községben, Tekerőpatak faluban, a Fő utca 10. szám alatt egy ipari termelési 

csarnokok, vegyes ipari terek építésére vonatkozó övezeti Területrendezési 

terv jóváhagyásáról 

4. 3/2025. számú Határozattervezet a 2025-ös évre vonatkozó, Gyergyóújfalu 

község szintjén meglévő szociális szolgáltatásokat érintő éves cselekvési terv 

jóváhagyásáról 

5. 4/2025. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozói számának 

jóváhagyására a 2025-ös évre 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete 2024. novemberi, decemberi és 

2025 januári ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

7. Folyó ügyek 

 

 

Baricz István üléselnök megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, 

észrevétele van-e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Nincs. Szavazásra bocsátja a 

napirendi pontokat, 14 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

1. 1/2025. számú Határozattervezet a 2024-es évi költségvetési többlet 

felhasználási módjának jóváhagyására 

Egyed József: Több mint 4.000.000 lej maradt meg a tavalyi évről, ez a következő 

formában áll össze: az általános költségvetésben 3.897.000 lej van megmaradva, amit 

javaslunk teljes egészében fejlesztésekre, a saját költségvetésben 400.000 lej van 

javasolva fejlesztésekre, 163.000 lejt egyéb általános kiadásokra. Azért bontottuk 

ebbe a formába szét, mert a bejövő összegek később jönnek be, és év elején legyen, 

amiből a kiadásokat fizetni.  Az Elekes Vencel Általános Iskola is letette a 

költségvetés többletét, 7.078 lej az összeg, amit teljes egészében felhasználnának 

különböző kiadásokra.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  
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Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

2. 2/2025. számú Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozóinak a 

2024-es év második félévi tevékenységi beszámolójának jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: 2024 második félévében összesen 86 személy volt fogyatékos 

gondozóként fizetve, ebből 16 személy alkalmazva volt és 70 személy gondozási 

segélyt kapott. A 16 alkalmazott személynek a fizetése 371.000 lejt tett ki, aki csak 

segélyt kapott az 980.000 lejt tett ki, ez összesen 1.351.000 lej. Az alkalmazott 

személyek megkapták a szabadság illetéket. A szociális iroda alkalmazottai 

folyamatosan ellenőrzik a tevékenységüket, rendellenességet nem találtak sehol. 

Nem sikerült a 16 alkalmazott személynek továbbképzőket szervezni, reméljük az 

idén sor kerül erre is. 

Baricz István: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

3. 80/2024. számú Határozattervezet a Hargita megyei, Gyergyóújfalu 

községben, Tekerőpatak faluban, a Fő utca 10. szám alatt egy ipari termelési 

csarnokok, vegyes ipari terek építésére vonatkozó övezeti Területrendezési 

terv jóváhagyásáról 

Egyed József: Egy 7.000 m2-es területet szeretnének Zonális Rendezési Tervvel 

rendezni, egy betonelemgyárat szeretnének ott létrehozni. Az első leadott kérés után 

nekünk is volt kérésünk, egyeztettünk a Megyei Főépítészettel, az volt a kérés 

részünkről, hogy minden épületet, amit építenek vigyék hátra arra a szintre, ahol 

jelenleg a többi építkezés is van és elől használjanak olyan természetes anyagokat, 

amik kicsit eltakarják a csarnokot. A csarnok maximális magassága is meg van adva 

és kötelezően zöld sávot hagyattunk ki a telek szélénél, ahová fákat kell ültessen.  

Ami komolyabb problémák voltak, azokat megbeszéltük a tervezővel, tulajdonossal, 

jelenleg úgy néz ki, hogy lesz elől egy irodaház, mögötte egy csarnok, az irodaház 
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előtt pedig egy 14 férőhelyes parkoló és zöldövezet.  

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e?  

Sólyom László: Az a telek nincs közművesítve, valamilyen kérése a cégnek az 

Önkormányzat fele van-e, hogy oldja majd meg? 

Egyed József: Mindig, amikor Zonális Rendezési Tervet fogadunk el, akkor ezt 

kitétként beletesszük, hogy ezt ő kell megoldja magának.   

Baricz István: Kérem a Testületet, szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

4. 3/2025. számú Határozattervezet a 2025-ös évre vonatkozó, Gyergyóújfalu 

község szintjén meglévő szociális szolgáltatásokat érintő éves cselekvési terv 

jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: A szociális szolgáltatások cselekvési terve tartalmaz minden a 

községben levő szociális szolgáltatást, és a tervezett költségvetési vonzatát, 

amennyiben van annak a szolgáltatásnak költségvetési vonzata. A fogyatékkal élő 

személyek gondozóinak a fizetését, ami 797.000 lejt tenne ki 16 személynek, a 

gondozói segélyeket, 85 személyre vetítettük elő, nem tudjuk, hogy évközben a 

meglévő 70 személyhez még hány fog hozzájönni, az 2.625.000 lejre becsültük. 

Szociális szolgáltatásként működik a külföldön dolgozó szülőknek a tanácsadása, itt 

nincs költségvonzata, a tavaly 23 doszár volt, ezt a szociális iroda alkalmazottai 

végzik. Az állami intézményben gondozott gyerekek, akik 11-en vannak, 32.280 lejt 

kell a község biztosítson Hargita Megye Tanácsa részére. Tekerőpatakon működik a 

Szent Ferenc Alapítványnak egy központja, jelenleg 16 gyerek van bent, itt az iroda 

csak tanácsadást végez, nincs költségvonzata. Minden évben sürgősségi segélyt 

szokott a Tanács jóváhagyni bizonyos összegben, erre idén is 10.000 lej van 

javasolva, meg van szabva, hogy milyen esetekben kérhetnek a községi lakósok 

sürgősségi segélyt. A fogyatékkal élő kiskorú gyerekek felzárkóztatására a Caritas 

által végzett szociális szolgáltatásra 10.000 lej van javasolva, jelenleg három gyerek 

részesül ilyen fejlesztésekben. A község területén van egy idősotthon, itt csak 

tanácsadás működik, nincsenek költségvonzatai. Egyik lényeges szociális 

szolgáltatás az otthoni betegápolás idős személyeknek, amit a Caritas végez, itt 

átlagban havi 19 személy részesül ebben a szolgáltatásban, évi szinten pedig 

körülbelül 92.000 lejbe kerül. A szociális asszisztens körülbelül 50 személyt lát el egy 

hónapban, a fizetése 73.000 lej körül van. A fűtéspótlék, amelyet minden évben az 
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állam folyósít, itt is csak a tanácsadás van az iroda alkalmazottai részéről. Az állami 

otthonban levő fogyatékkal élő felnőttek, 7 személy van a község területéről jelenleg 

ilyen otthonokban, a Megyei Tanács fele a költség 28.560 lejt fog kitenni. Óvodai 

segély jegyekben 15 család részesül, ez 25.000 lejt jelent évente.          

Baricz István: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. 4/2025. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozói számának 

jóváhagyására a 2025-ös évre 

Egyed József: Erre az évre 16 személyt kérünk, indokolt minden személynek az 

alkalmazásban tartása, ezt szeretnénk a 2025-ös évben is tovább vinni.  

Baricz István: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet. 

Baricz István: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete 2024. novemberi, decemberi és 

2025 januári ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Baricz István: Kérdezem Testület tagjait valakinek észrevétele, kiegészítése a 

jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a 

jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 

 

7. Folyó ügyek 

Bálint Attila: Kilyénfalván a főút mentén van két lámpameghibásodás, a 80-as és a 

98-as házszámoknál. 

Az Árpád-kútnál a javítások hogy állnak, hogy feltörjön a víz? 
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Egyed József: Jelenleg még dolgoznak rajta, a takarítása megvolt, nem elég a gáz 

ahhoz, hogy felhozza a vizet. Meg fogják próbálni majd kompresszorral megsegíteni.  

Bálint Attila: A kilyénfalvi játszótérnél a tetőzet rossz állapotban van, annak az újra 

fedése és a belső tér renoválása lehetséges?  

Egyed József: Feljegyezzük ezt a dolgot. 

Kovács Levente: Szenétén van az a szociális helyzetű iskolás gyerek, ő jár be az 

iskolába, meg tudja oldani az iskola a szállítását? 

Egyed József: Vásárolt az Önkormányzat egy ideiglenes lakást nekik, a gyereket az 

iskola adminisztrátora folyamatosan szállítja, ha valamilyen okból nem tudnak érte 

menni vagy haza vinni, akkor az édesanyja szekérrel utána jön. Karácsonykor 

rendbe szedték a házat, amivel probléma volt megoldották nekik, vitettünk tűzifát. 

Ami probléma volt, hogy a tavaly nyáron eljárt dolgozni, ebből az összegből vásárolt 

egy malacot, azt sajnos ellopták. Beszéltem a rendőrparancsnokkal, a prefektus úrral 

erről, megpróbálunk intézkedni, hogy megoldjuk ezt a problémát.  

Kovács Levente: A parkok felújításakor a wc-nek a problémáját meg lehetne oldani? 

Egyed József: Költségvetés előtt fel szoktuk mérni az összes park állapotát. A 

központi parkban a legfontosabb, hogy készítsünk körbe kerítést. A játszóteret egy 

kicsit fel kell újítani, valamint a sarokban levő mobil wc-k nagyon problémások, 

azokat el fogjuk vinni és költségvetésig megnézzük, hogy miből állna egy intelligens 

wc-t vásárolni és rákötni a hálózatra.  

Kovács Levente: Egyre több beteg van, az orvosi rendelőben zsúfoltság van 

kialakulva, erre valami megoldást lehetne találni? Nem lehetne, hogy a munkaügyi 

orvoslást más időpontban végezze a doktornő? 

Egyed József: Jelezzük a doktornő felé ezt a kérést, megkérjük, hogy ezt a két 

tevékenységet válassza szét, viszont a módszereibe nem szólhatunk bele. 

Baricz István: A tekerőpataki kultúrotthon felújítása milyen fázisban van? 

Egyed József: A tavaly voltunk a CNI-nél, amikor az utolsó tervezési problémát is 

elhárítottuk, a rajzokra megvolt a jóváhagyás. Kellene adják ki a kezdési parancsot. 

Hogy az új Kormány mit fog prioritizálni, nem tudjuk, volt egy beszélgetés, hogy 

talán az alapinfrastruktúrát. Mi lesz a kulturális projektekkel nem tudjuk, de ezekről 

jelenleg még ott sem döntöttek. Pillanatnyilag a kezdési parancsra várunk. 

Sólyom László: A munkálat ki volt licitálva? 

Egyed József: Igen, a Viaduct SRL nyerte meg a tervezést és kivitelezést, a tervezési 

szakasz már lefolyt. Ez az egész folyamat tőlünk független, annyit tudunk 

hozzátenni, hogy ha kérik menjünk be és segítsünk amiben tudunk. Ezt megtettük, a 

többi nem rajtunk múlik. 

Baricz István: A tekerőpataki iskola tetőszerkezete régi, ázik be az iskola, az elmúlt 

két iskolai gyűlésen volt erről szólva, de azóta sem történt változás, van erre nekünk 
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ráhatásunk?  

Egyed József: Eddig nem jeleztek felénk semmit, javaslat vagy kérés kellene hozzánk 

eljusson ezzel kapcsolatban, hogy ezt kezelni tudjuk.  

Baricz István: Tekerőpatak központjában a kultúrotthon előtt van egy mély gödör, 

balesetveszélyes, a megyei útosztállyal volt beszélve ennek a rendbetételéről? 

Egyed József: Múlt héten kérdeztem, hogy mi lesz ezzel, azt mondták keresik a 

megoldást, nem tudják milyen elválasztó falat építsenek, hogy tartós legyen, de azt 

ígérték kezelik a problémát.  

Hozzáfűzném, hogy jelenleg várjuk az állami költségvetést, addig mi sem tudunk 

nagy dolgokat véghez vinni, látnunk kell, hogy miből és hogyan fogunk tudni 

dolgozni. Ahogy meglesz az állami költségvetés, annak függvényében mi is el fogjuk 

készíteni.   

Szabó Ágoston-Attila: Ha mobil wc vásárlásra kerül sor nem lehetne a jégpályához 

is venni?  

Egyed József: Lehet ott bentit használni, csak a kulcsot el kell kérni, de megnézzük 

milyen anyagi vonzata lesz. 

Birton Szabolcs: Tekerőpatak Gyergyó felőli kijáratánál az utolsó utcánál jobbra, 

volt már panasz is arra a részre, parkolni tilos tábla is van, viszont hónapok óta két 

autó be van állva, sajnos már mellette a szemét is sok. Hová lehetne ezzel fordulni? 

Egyed József: Tudunk az esetről, kértük a rendőrség beavatkozását, megnéztük, 

hogy nekünk milyen törvényi lehetőségünk van. A rendőrség kint volt, felszólította, 

ígérte a tulajdonos, hogy elviszi, ha nem oldódik meg a héten, akkor jövő héten ki 

címkézzük, tulajdon jogilag elhozzuk és leadjuk ócskavasba.  

Birton Szabolcs: A Futballpálya utcával szemben ki van borulva egy tábla. 

Egyed József: Feljegyezzük és megoldjuk.   

Baricz István: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás az ülést ezennel 

berekesztem.  

 

 

 

 

      Ülésvezető elnök                   Jegyző 

                    Baricz István                                   Kovács Ileana-Éva 


